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      Annotation

    
        
          The influence of successive short-term and long-term aging of oxidized bitumen on its mechanical characteristics in the temperature range from 76 C to -36 C. the Group chemical composition of the bitumen was determined by liquid adsorption chromatography. Short-term aging was carried out in a vertical thin - film rotary kiln, and long-term aging-in a pressure vessel. It is established that at short-term aging the content of oils in bitumen decreases by 1.5 %, and at short-term aging, the content of oils in bitumen decreases by 7 %, and the content of asphaltenes increases by 6.3 %. In both types of aging, the tar content in the bitumen remains almost constant. At medium and high temperatures, short-term and long-term aging increase the complex shear modulus to 2 and 7,200 times, respectively. At low temperatures, short-term and long-term aging increase bitumen hardness by 1.5 and 2.5 times, respectively.
        

        
          Исследовано влияние последовательных кратковременного и длительного старений окисленного битума на его механические характеристики в температурном интервале от 76 С до -36 С. Групповой химический состав битума был определен методом жидкостно-адсорбционной хроматографии. Кратковременное старение было осуществлено в вертикальной тонкопленочной вращающейся печи, а длительное старение - в сосуде высокого давления. Установлено, что при кратковременном старении содержание масел в битуме уменьшается на 1,5 %, а при кратковременном старении, содержание масел в битуме уменьшается на 7 %, а содержание асфальтенов увеличивается на 6,3 %. При обоих видах старения содержание смол в битуме остается практически постоянным. При средних и высоких температурах кратковременное и длительное старения повышают комплексный сдвиговой модуль до 2 и 7 200 раз соответственно. При низких температурах кратковременное и длительное старения повышают жесткость битума в 1,5 и 2,5 раза соответственно.
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